
LATVIJAS MĀKSLAS AKADĒMIJAS 

PADOMES SĒDES PROTOKOLS Nr. 46 

   Latvijas Mākslas akadēmijas padomes sēde  

notiek - klātienē un Zoom platformā, tiešsaistē 

2024. gada 5.martā, plkst. 16:00  

 

Sēdē piedalās - 

LMA padomes locekļi: Valts Ernštreits, Zane Čulkstēna, Ints Dālderis (attālināti), Dita Rietuma (attālināti), 

Arnis Rītups; 

LMA rektors Kristaps Zariņš, prorektors Andris Vītoliņš, prorektore Antra Priede, prorektore Agita Gritāne, 

juriste Irīna Švarcbaha. 

Sēdi vada LMA padomes priekšsēdētājs Valts Ernštreits.  

Sēdes ierakstu protokolē LMA padomes sekretāre Sanita Muceniece. 

DARBA KĀRTĪBĀ:  

1) LMA dalība valsts finansējuma konkursos; 

2) Makerspace pamatbudžets. 

3) Izmaiņas augstskolas struktūrā (kuratoru katedras izveide) 

4) Par studējošā atbrīvošanu no studiju maksas; 

5) LMA budžeti; 

6) LMA telpu nomas maksas cenrāža izveide.  
 

***IZRAKSTS*** 

 

1. jautājums (ārpus sagatavotās darba kārtības). LMA dalība valsts finansējuma konkursos. 

Rektors K.Zariņš […] informē par Kultūras ministrijā iesniegto LMA projektu par valsts pārvaldes uzdevuma 

- laikmetīgās mākslas eksporta un pieejamības nodrošināšana - veikšanu. Kultūras ministrija iesniegto LMA 

projektu novērtējusi kā administratīvi neatbilstošu.  

Padome nolemj atbalstīt LMA vēstules sagatavošanu Kultūras ministrijai skaidrojumu saņemšanai. 

2. jautājums. Makerspace pamatbudžets. 

Rektors K.Zariņš informē par esošo situāciju ar VNĪ projektā Makerspace.[…] Lai oktobrī atvērtu darbnīcas, 

nepieciešami papildus līdzekļi. V.Ernštreits iesaka šo jautājumu atlikt uz sēdi pēc tikšanās ar Kultūras 

ministrijas pārstāvjiem.  

Padome pieņem jautājumu zināšanai. 

3. jautājums. Izmaiņas ausgtskolas struktūrā (kuratoru katedras izveide). 

Prorektore Antra Priede iesniedz ar senātu iepriekš saskaņotu priekšlikumu veikt izmaiņas augstskolas 

struktūrā, ar kurām paredzēts izveidot jaunu struktūrvienību – kuratoru katedru.  

Padome vienbalsīgi apstiprina izmaiņu ieviešanu LMA struktūrā. 

4. Jautājums. Par studējošā atbrīvošanu no studiju maksas. 

Prorektore studiju darbā Antra Priede informē par budžeta studiju vietu  atbrīvošanos […]. A.Priede saņēmusi 

studējošā iesniegumu par atbrīvošanu no studiju maksas, pārceļot viņu uz budžeta studiju vietu. A. Priede lūdz 

padomi lemt par šo priekšlikumu. 

Padome vienbalsīgi  atbalsta A. Priedes priekšlikumu.  

5.jautājums. LMA budžeti 

Rektors iepazīstina ar padomei iesniegto augstskolas budžeta projektu. Tiek konstatēts, ka padomei 

05.03.2024. iesūtītais budžets nav apstiprināms, jo to nepieciešams precizēt un papildināt.  

Padome vienojas turpināt skatīt budžetu, kad iesniegti precizējumi. Lēmums stājas spēkā pieņemšanas dienā, 

t.i., 05.03.2024. 



6.jautājums. LMA telpu nomas maksas cenrāža izveide 

Prorektors A.Vītoliņš aktualizē apstiprināta LMA telpu īres cenrāža izveides nepieciešamību.  

Padome ierosina apstiprināt cenrādi nākamajā sēdē kopējā telpu izmantošanas politikas kontekstā. Pie cenrāža 

nepieciešams izveidot telpu īres izmaksu veidojošos nosacījumus.   

Sēde slēgta plkst.17.30 

Sēdi vadīja: LMA padomes priekšsēdētājs V.Ernštreits                  

Sēdi protokolēja: LMA padomes sekretāre S.Muceniece, padome@lma.lv 

 

mailto:padome@lma.lv

